
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  

Ons kenmerk: Uw kenmerk/brief Behandeld door: Datum: 

  Hans Rohaan 3 januari 2018 
 
Onderwerp:   Verzenddatum: 

raadsinformatiebrief   
  

 
Gemeenteraad Olst-Wijhe, 
 

 

Toezegging 352 
 
Raadsvergadering d.d. Portefeuillehouder Raadslid 
8 mei 2017 Marcel Blind Mevrouw Lof 
 
Omschrijving toezegging 
Beantwoording vragen over de ondergrondse opslag van kernafval 
 
Reactie college 
Bij de inleiding op de vraagstelling is aangegeven dat het ministerie van Infrastructuur en Milieu (IenM) 
heeft onderzocht dat opslag van kernafval in de diepe ondergrond mogelijk is in onder andere Boomse klei 
en een stuk Olst-Wijhe langs de IJssel zou hiervoor in aanmerking kunnen komen. Er is ook aangegeven 
dat de provincie Overijssel zich eerder al via het IPO uitgesproken heeft tegen opslag van kernafval.  
 
Vervolgens zijn de volgende vragen gesteld: Deelt het college het standpunt van D66 dat ondergrondse 
opslag van kernafval in Olst-Wijhe uitgesloten moet zijn en is het college bereid expliciet duidelijk te maken 
dat de gemeente Olst-Wijhe geen kernafval in haar ondergrond zal toestaan? 
 
Uit het artikel: “Onze klei is geschikt voor bunkers met kernafval”, op de website van de Stentor van 25 
april 2017, zie bijlage, blijkt dat Ewoud Verhoef, plaatsvervangend directeur van de Centrale Organisatie 
Voor Radioactief Afval (COVRA), uitspraken heeft gedaan over het Onderzoeksprogramma Eindberging 
Radioactief Afval (OPERA). Uit het artikel en de uitspraken, zie bijlage, blijkt dat er nog geen 
onderzoeksrapport van OPERA is maar dat de heer Verhoef al wel informatie uit het 
onderzoeksprogramma noemt. In het artikel staat ook dat pas rond het jaar 2100 een definitieve 
locatiekeuze wordt gemaakt voor de ondergrondse opslag van kernafval. 
 
In 2011 is OPERA gestart. De gemeente werd hierover in 2011 door Greenpeace geïnformeerd en er was 
een actie van Greenpeace met borden met een symbool voor radioactieve straling die werden 
opgehangen aan de toegangsborden bij de bebouwde kom in onze gemeente.  
 
In 2011 zijn hierover ook raadsvragen gesteld. Om duidelijkheid te krijgen over de plannen en om de 
ongerustheid en zorg weg te nemen is op 13 juli 2011 een brief naar de Minister van Economische Zaken, 
Landbouw en Innovatie (E, L & I), ons kenmerk 11.044523, gestuurd, zie bijlage. 
 



Het ministerie heeft die brief beantwoord op 1 augustus 2011, ons kenmerk 11.002304, zie bijlage. In de 
beantwoording wordt aangegeven dat Nederland op grond van een Europese richtlijn onderzoek moet 
doen naar een eindberging van radioactief afval. In de brief wordt aangegeven dat in 2002 is besloten om 
radioactief afval de eerste 100 jaar bovengronds op te slaan bij COVRA in Vlissingen. In de brief wordt ook 
aangegeven dat het onderzoeksrapport van OPERA ook nog geen uitsluitsel zal geven over de 
locatiekeuze. 
 
Uit actuelere informatie blijkt dat de planning nog hetzelfde is. In “Het nationale programma voor het 
beheer van radioactief afval en verbruikte splijtstoffen”, van juni 2016, wordt opnieuw aangegeven dat het 
radioactief afval de eerste 100 jaar bovengronds wordt opgeslagen, waarna rond 2130 ondergrondse 
opslag is voorzien. De definitieve besluitvorming hierover zal volgens dit document pas rond 2100 
plaatsvinden. 
 
Uit het bovenstaande blijkt dat er nog geen rapporten zijn waaruit blijkt dat de opslag in of in de nabijheid 
van onze gemeente zal plaatsvinden. Ook zijn er nog geen procedures opgestart om deze opslag mogelijk 
te maken. Maar uiteraard zullen wij ook de komende jaren alert blijven.  
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